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Sok szeretettel köszöntjük a hölgyeket!

Az idei téltemetőn is hangos zajkeltőkkel űztük el a
telet a Rakodóra vonulva. Elől a kiszebáb vezette a
népes télűzőket, hogy aztán a lángnyelveké legyen.
Írásunkat a 6. oldalon olvashatják.

Elkergettük a telet, jöhet a várt tavasz Imre bácsi a legidosebb a faluban - 95!
Imre bácsi bizony letagadhatna a korából. Hála
Istennek szellemileg és testileg is irigylésre méltó
állapotban van, pedig ő a falu legidősebb embere.
Beszámoló a köszöntéséről a 10. oldalon olvasható.

Aranyosi Ervin - Mai nőnapi
köszöntő

Ó, drága nő, most gondolok reád,
sose veszíts el fiút vagy apát,
magad mellett tudd élőn férjedet, ki
átölel és őszintén szeret!

Hogy rettegés ne markolja szíved,
hogy Istenben ne veszítsd el hited,
hogy ne törjön rád gyilkos háború,
ne árnyékolja életed ború!
Hogy melletted legyen, akit szere-
tsz, hogy megtehesd érte, amit te-
hetsz, kedvében járhass, hadd

viszonozza azt, hogy érezhesse
mindazt, amit adsz!
Ó, drága nő, most ünneplek veled,
s remélem, győz a béke, szeretet,
és minden évben virágod
megkapod, s boldogan éled meg a
nőnapot!

„
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Döntött a baracsi képviselőtestület, nem adják!UNA-PARTD

Mint azt már korábban megírtuk Baracs Duna-par� részén
élők aláírásgyűjtésbe kezdtek annak érdekében, hogy a
terület Kisapostaghoz tartozzon közigazgatási szempontból.
Ezért egy közös testüle� ülésen találkoztak Baracs és
Kisapostag képviselői, hogy megtárgyalják a lakosok
igényét. A 2022. november 17-i ülésen ütköztek ugyan a
vélemények, de megoldásra törekvő szándékok vezérelték
a jelenlévőket. A felvetés mélysége mia� úgy lá�ák, hogy
egy közös bizo�ság létrehozásával a feleknek kellő idejük
lenne körbejárni és megvitatni minden felmerülő kérdést,
problémát, felvetést.

Mindkét testület megszavazta a bizo�ság felállítását, azzal
a megkötéssel, hogy 2023. január végére tegyenek le egy
javaslatot a két település képviselőtestülete elé. Ez a
javaslat ugyan nem kötelezte volna őket döntésre, de
egyfajta iránymutatást ado� volna a döntéshez. Akkor úgy
tűnt, hogy mindenkit megnyugtato� ez a közös határozat.

Baracs 2023. első testüle� ülésén foglalkozo� a témával, de
rövid képviselői vélemények után úgy döntö�ek, a maguk
részéről nem támogatják a Duna-par� terület
Kisapostaghoz csatolását. A döntés felháborodást válto� ki
a területen élő baracsi lakosokból, melynek hangot is adtak
a soron következő közmeghallgatáson.

Nagy A�la, településünk polgármestere egy interjúban
elmondta, hogy megér� a Duna-par� lakosokat, akik
szeretnének tenni a fejlődésért és anyagiakat, szükség
esetén kétkezi munkát is vállalnának céljaik
megvalósításához. A terület elhanyagolt, rosszak az utak és
a Duna-part szemetes. Önkéntesek tartják rendben a
Baracs által családi ékszerként aposztrofált területet,
amihez az önkormányzatnak is tennie kellene. Sajnálatát
fejezte ki, hogy a közös testüle� ülésen elhangzo�akkal
ellentétes döntést hozo� a baracsi testület. Bizo�ságot sem
sikerült 2 hónap leforgása ala� alakítaniuk, ami
Kisapostagon pár napon belül megtörtént. A reptér
ügyében érze� ilyen csalódást utoljára, mikor a
megbeszéléseket követőenmégsem sikerült dűlőre jutni, és
a meghozo� döntések visszavonásra kerültek. Elmondta,
hogy Kisapostag nyito� arra, hogy párbeszéd legyen, így
volt ez régen és így van most is. Több alterna�v lehetőséget
is megfogalmaztak a terület átadásáért cserébe, amit a
bizo�ság tagjai tolmácsoltak volna, sajnos erre nem

kerülhete� sor. A Polgármester Úr hangsúlyozta, hogy nem
Baracs és Kisapostag terüle� igényeinek a kielégítése,
hanem a Duna-par� lakóterület élhetőségének,
komfortjának a fejlesztése a cél. A közművek bevezetése
Kisapostag irányából egyszerűen megoldható, hiszen
Kisapostag rendelkezik megfelelő kapacitású kutakkal és
csatornahálóza�al.

A lakosok határmódosítási igénye prak�kus és hasznos
javaslat. Reméljük lesz még mód ennek megvitatására,
hogy a Duna-par� rész egységesen fejlődhessen a
továbbiakban.

Nagy vihart kavart Baracs képviselőtestületének döntése, miszerint a korábbi testüle� döntést felülírja és mégsem
delegál tagokat a Kisapostaggal közösen felállítandó bizo�ságba, amely a Duna-par� lakosok igényét tárgyalta volna
meg egy határmódosításról.

FIGYELEM!

Az ingatlanoknál a tulajdonosváltozást
adatbejelentő nyomtatványon kell
bejelenteni Kisapostag Község

Önkormányzatához, miután az ingatlan
tulajdonjogának átruházására irányuló

szerződést a földhivatalhoz
benyújtották, s annak tényét a

földhivatal bejegyezte.
A bejelentést mind az eladónak,
mind a vevőnek meg kell tennie a

tulajdonosváltozást követő 15 napon
belül.
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Kedves Falubeliek!

Elmúltak az ünnepek, téli álmából ébredezik a természet.
Ahogy a maci kibújik a barlangból és élvezi az élet
szépségét, a szabadság örömét, úgy készülünk mi is, hogy
újra a közösségünk részévé váljunk.

A Nőegylet, a Lilaakác Dalkör megtarto�a évadnyitó
értekezletét.

Újult erővel, sok ötle�el és közös programmal készülünk
2023-ban is, hogy megőrizzük hagyományainkat és tovább
adjuk a következő generációnak.

Hisszük, hogy együ� szebbé tehetjük egymás életét!

Április hóban ruhavásárt tartunk a közösségi házunknál.

Ismét meghirdetjük a

"hozz egy hímes tojást a közös tojásfára"

Nyuszitojás kereső programra hívjuk a gyermekeket a
közösségi házunk parkjában, ahol egy nyuszi család őrzi
majd a nyuszi fészkeket.

Dalos és Gasztro fesz�válra hívjuk a falu apraját-nagyját a
Falunap keretein belül.

A fen�ek csupán ízelítők a terveze�ek közül.
Kérjük legyenek részesei a meghirdete� programoknak!
A Schalbert Alapítvány alapító okiratában azt a célt
fogalmaztuk meg, hogy minden erőnkkel és
lehetőségünkkel Kisapostag kulturális életének
fellendítésért dolgozunk.
Kérünk minden civil szervezetet, hogy csatlakozzanak és
segítsék e cél megvalósítását.
Együ� sikerülhet!

Kedves Falubeliek!
Az első szó a köszönet mindazoknak, akik 2022-ben
adójuk 1 %-ával támoga�ák céljaink megvalósulását.
Kérjük, hogy 2023-ban is támogassák a Schalbert
Kisapostag Település Fejlesztéséért Alapítványt adójuk
1 %-ával.
Adószám : 18502208-1-07
Minden befolyt forintot a közösségi programokra
fordítunk.
Köszönjük, ha minket támogatnak!

HALBERT ALAPÍTVÁNYS
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Ezúton is szeretnénk köszönetet
mondani minden szülőnek, aki a
karácsonyi vásáron vásárlásával
hozzájárult, hogy bővítsük a bölcsőde
eszköz-, játékkészletét. Beszerzésre
került egy lamináló gép, egy
nagymozgást és egyensúlyt fejlesztő
eszköz és egy másik fajta
egyensúlyfejlesztő játék, amelyet
többféleképpen lehet használni. A
gyermekek nagy örömmel ve�ék
birtokba és próbálták ki az összes új
eszközt.

Két születésnapot tarto�unk az elmúlt
hónapban, amelynek szintén nagy
sikere volt, az egész bölcsőde együ�
ünnepelt.

A hónap fő programja a farsangi
mulatság volt, amelyet minden
kisgyermek és felnő� izgato�an várt,
napokkal elő�e többször szó ese� róla
a gyermekek körében is, hogy ki milyen
jelmezt ölt majd. Fantasz�kus
hangulatban telt a farsangi mulatság
délelő�je, volt sok zene, tánc, lufi,

csillám tetoválás és természetesen a
fánk sem maradhato� el. Minden
gyermek önfeledten szórakozo� ezen a
délelő�ön.

Következő programunk egy interak�v
bábszínház lesz az óvodával közösen.

Már nagyon várjuk a tavaszt, hogy még
több időt töltsünk a szabadban,
többféle programmal készülünk majd,
amellyel színesítjük a mindennapokat.

Csák Zita

Az elmúlt időszakban a farsangra hangolódásé volt a főszerep. Több alkotó tevékenységgel készültek a
kisgyermeknevelők a gyermekek számára, tarto�unk maci napot, felava�uk az új mozgásfejlesztő eszközöket.

ÖLCSODE
„BFantasztikus hangulatban telt a farsangi mulatság
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MEDVE NAP
Február elején már mindenki várja a napsütést és a
meleget. Mi is izgato�an vártuk február másodikát,
hogy megjósolja nekünk a medve, meddig kell még
fáznunk? A napocska bizony száz ágra sütö�, meg is
jö� a hideg idő. Ezen a napon nem csak az időjárás
megfigyelése hozta lázba tanulóinkat. MEDVE NAPOT
tarto�unk. Mindenki magával hozha�a kedvenc
maciját. A tanórák ala� szépen sorba rakva pihentek a
folyosó tornapadján. Napközben mindenki
eldönthe�e, melyik tetszik neki a legjobban. A
délelő�öt vetélkedővel zártuk, mindenféle izgalmas,
macikkal kapcsolatos feladatok megoldásával. Aztán
jöhete� a várva várt szavazás, ahol eldőlt, kinek
melyik kedvenc tetszik a legjobban? Szoros volt a
verseny!

FARSANG
Február másik nagyon várt programja a farsang. Végre
újra együ� bolondozha�ak gyerekek, felnő�ek.
Bizony még a „nagytermünk” is kicsinek hato�! A
szülők megint nagyon kite�ek magukért!
Ötletesebbnél- ötletesebb jelmezekben vonultak fel a
gyerekek. Aztán jöhete� a mulatság! A szokásos
játékok, versengések mindig jó mókának számítanak.
Persze közben üzemelt a büfé, és lehete� jókat
táncolni! A délután csúcspontja, mint mindig, a
zsákbamacska és a tombola húzása volt. Rengeteg
nyereménnyel térhe�ek haza a gyerekek.

Ezúton is szeretnénk köszönetet mondani a
szülőknek a sok segítségért, jelmezekért,
finomságért, ajándékért, amik nélkül ez a remek
estébe hajló délután nem jöhete� volna létre!

Nagy pihenésre lesz szükség a hétvégén, hiszen a jövő
héten újabb izgalom vár ránk. Csütörtökön rendezzük
Csukás István emlékére, mesemondó versenyünket.

Végre újra együtt bolondoztak gyerekek, felnőttekSKOLAI
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Már a 4 órai kezdés elő� szép számmal szállingóztak a
résztvevők a kisapostagi Községháza elé, ahonnan később
gyermekek és felnő�ek, kicsik és nagyok indultak télűző
sétájukra, ahogy az már sok-sok éve szokás a településen. A
hagyományos téltemetést idén február 19-én, vasárnap
rendeztük, az eseményre pedig a szeles idő ellenére is
temérdek ember ellátogato�.

Miután a község apraja-nagyja összegyűlt, és kellőképpen
a télűzésre hangolódo�, el is startolhato� az év
legzajosabb sétája, amelynek ú� célja a Rakodó volt.

A téltemetésre kész sereg hosszú, kígyózó sorban
vonult a Duna partra. Élükön a telet jelképező, utánfutón
utazó kiszebábu, ő muta�a az utat a Rakodóig, ahol később
a tömeg búcsút is vehete� tőle.

Egyre közeledünk a következő évszakhoz, amely nem más, mint a már sokak által várva-várt, napsütéssel, virágzó
növényekkel és meleg szellővel érkező tavasz. Azért, hogy a hosszú, borús telet magunk mögö� tudhassuk számos
helyen télűző-tavaszköszöntő eseményekkel segí�k az anyatermészet munkáját. A hideg téli évszakot általában a
farsangi időszak utolsó napjain búcsúztatják. Így volt ez Kisapostagon is, ahol már hagyománnyá vált a doboktól,
kereplőktől és kurjongatástól hangos téltemetés.

Sokan űztük a telet, most már várjuk a tavaszt!ÉLTEMETŐT
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A téltemető menet egy percig sem volt csendes. A
résztvevők a hangoskodás és zajkeltés minden formáját
bevete�ék: egyesek kereplőket megszólaltatva vonultak,
mások csörgődobbal, vagy trombitával csaptak lármát, de
sokan egyszerűen csak a hangjukra bízták a dolgot. A
hangulat remek volt, gyermekek és szüleik, nagyszüleik is
lelkesen zajongtak, bízva abban, hogy elérik céljukat, és
sikeresen elűzik a szürke telet.

Keresztes Viktória és Bartalos Maja saját, egyedi zajkeltő
eszközüket hozták az eseményre. Nem csoda, hogy jól
felkészültek, hiszen már nem az első alkalommal látoga�ak el
a télűzésre. Viktória már 22 éve a település lakosa, így szinte
már szokássá vált, hogy részt vesz a rendezvényen.

Szintúgy ez a helyzet
Csákné Simon Ane� és Csák
Léna esetében is. Számta-
lan alkalommal segéd-
keztek a téltemetésben,
minden évben jelen vannak
az eseményen. Kiemelték,
hogy ez igazi családi prog-
ram, ahol mindig talál-
koznak barátokkal, ismerő-
sökkel, ezért mindig szíve-
sen vesznek részt rajta.

A csoport kis idő múlva el is érkeze� a Duna-par�
Rakodóra, ahol kezdetét vehe�e a didergető hideg és rossz
idő temetése. Érkezéskor az éhes, valamint szomjas
résztvevőket finom virslivel és forralt borral várták.

A kínálatot Bednárik Csilla ésMagyar SándornéMarcsi
is dicsérte. Ke�ejük közül Csilla már többször jelen volt a
község téltemető eseményén, Marcsi azonban először
látogato� el unokájával. Elmondásuk szerint a csípős szél
ellenére mindke�en nagyon élvezték, és jövőre sem
hagyják majd ki.

A tél még utoljára mindent bevete�, hogy
megakadályozza az őt szimbolizáló kiszebábu elégetését,
hiszen erős szél fújt, és néha-néha még az eső is
cseperegni kezde�, azonban mégsem tudta elkerülni
sorsát. Mielő� lángra gyúlt volna még néhány elenged-
hetetlen feladata volt az egybegyűlteknek. Először is közös
télűző mondókákkal melegíte�e be hangját a csapat,
hiszen későbbmindenkinek egy emberként kelle� kiáltani.
A csoportos rikkantás elő� azonban az egyik legfontosabb
teendő még vissza volt, mégpedig elhelyezni a kiszebábu
zsebében minden olyat, amit 2023-ban a jelenlévők el
szeretnének űzni, de az idei évvel kapcsolatos
kívánságokat is elhelyezhe�ék a bábu zsebében. Ezekből
akadt, nem is kevés: rengetegen szere�ék volna elűzni a
hideget, a szomorúságot és a betegségeket, valamint
sokan kívántak szeretetet, békét, és nemmellesleg meleg,
napos időt.

Ezután már nem maradt más, minthogy meggyújtsák
a telet jelképező kiszét, szélnek eresztve minden
kívánságot, remélve, hogy a jó Isten meghallgatja azokat.
A résztvevők a bábut körbeállva, kíváncsian figyelték,
vajon lángra kap-e a máglya, mindeközben pedig egyre
csak azt kántálták: „Jöjjön a tavasz, vesszen a tél!” Nem
kelle� sokáig ismételgetni, hiszen a bábu hamar lángra
gyúlt és elporladt, elrepítve a zsebbe rejte� összes jót, s
rosszat.
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YUGDÍJAS KLUBNAlkalmi zenekart alapıt́ottunk, remekül szórakoztunk

Meglátoga�uk a Paksi Atomerőmű-múzeumot, ahol
szakértő vezetéssel megnéztük az I. reaktor-blokk
építésével kapcsolatos műtárgyakat, tárgyi emlékeket.
Könnyen értelmezhető panelek, ábrák, fotók, make�ek
segítségével megismerte�ek bennünket az atomenergia
előállításának folyamatával. Néhány érdekes kísérletet is
bemuta�ak az elektromosáram-fejlesztéssel és sugárzás-
méréssel kapcsolatban. Paks városában is te�ünk egy sétát,
megnéztük a Makovecz Imre tervei alapján épült Szentlélek
templomot, felmentünk a Kilátóhoz, ahol gyönyörű a
panoráma a város Duna-par� részére, az Atomerőműre, a
Dunára, ahol északra majdnem Dunaföldvárig, délre
majdnem az új, épülő Duna-hídig ellátni. A híres Paksi
Halászcsárdában egy finom halas ebéddel zártuk a
kirándulást.

Voltunk a Budapes� Szépművésze� Múzeum, El Greco
kiállításán, ahol többszáz - főként vallási témájú -
festményét látha�uk a híres művésznek és segítőinek.

Meglátoga�uk a Zene Házában a „Nekünk írták a dalt”
poptörténe� kiállítást. Fényképeken, hallgatható zenéken,
hangszereken, korabeli berendezéseken, hanglemezek
sokaságán át elevení�k meg a magyar popzene hőskorát
1957-től a rendszerváltásig. Nosztalgikus emlékeket
ébreszte� bennünk, a fiatal korunkat idézve. Egy
hangszerekkel berendeze� stúdióban - egy alkalmi zenekart
alakítva sorainkból – gitároztunk, doboltunk,
szinte�zátoroztunk, énekeltünk, remekül szórakoztunk.
Majd a Hangdóm kupolás ve�tésén, babzsák-fotelekben
pihenve néztünk meg egy természe�ilmet.

A közeljövő tervei közö� szerepel egy Hóvirág-túra a
közelbe, a Budapes� Vigadóban egy épüle�örténe� séta, a
Petőfi Irodalmi Múzeumban a költő születésének 200.
évfordulójára megnyílt „Költő lenni vagy nem lenni” kiállítás
megtekintése. Ötletekkel, tervekkel várjuk a tavaszt.

Baranyi-Kásás Margit

Az elmúlt időszak is bővelkede� programokban. Kirándulni voltunk Pakson és Budapesten. Élményekkel tértünk haza!
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PORTSKészülnek a tavaszi nyitásra a Dunaferr Repülőklubnál
- Legutóbb, mikor beszéltünk említe�e, hogy szeretnének
pilótákat képezni. Hol tart ez a folyamat?

- A Dunaferr Repülő Klub
fontosnak tartja az
utánpótlás képzést. 70 éves
klub révén számunkra nem
csak a múlt, hanem a jövő
is fontos. Ezért 12 fiatal
repülés oktatását kezdtük
meg februárban. A kezdő
elméle� képzés után a
tanulóink várhatóan
március vége felé már a
gyakorla� repülésüket is
megkezdhe�k. A fiatalok

nagyon lelkesek, reméljük minél többen ráéreznek ennek a
szép technikai sportnak az ízére. Ahogy mondani szoktuk, a
szabályokat vérrel írták. Tehát a balesetekből tanulva hozták
meg a biztonsági szabályokat azok megalkotói. Ezek nem
csak elméle� ismereteket jelentenek, hanem a
gyakorlatban használt és kipróbált képességeket. Az oktatás
során minden veszélyhelyzetre felkészítjük a tanulókat,
ezeket készség szintre gyakorolják be, így magabiztos
tudással felvértezve tudnak repülni a vizsgák letétele és a
jogosítvány megszerzése után. Nemrég, a korábban sikeres
vizsgát te� tanulóink egy kedves gesztussal köszönték meg,
hogy oktatóik - életük súlyos kockáztatása árán (nevet) -
sikeresen terelge�ék őket a B illetve C vizsga közelébe a
tavalyi évben. A kezdők mellet nagy hangsúlyt fektetünk a
középfokú képzésre is. Mészáros Máté, klubunk fiatal
oktatója és aranykoszorús vitorlázópilótája tarto�a a
képzést. A repülésben használt kommunikációs szabályokról
beszélt. Loskay László a PPL könyv időjárással kapcsolatos
tesz�eladataiban segíte�e a hallgatóknak a tájékozódást.
Én a klubtagsági kódex vázlatát tártam a nagyérdemű elé,
ennek 10 pontját ismerte�em, mellyel hamarosan a
reptéren is találkozhatnak és személyesen át is vehetnek.

- Mikor kezdődik a szezon?

- Jelenleg a repülőink karbantartása, szezoni felkészítése
zajlik. Az aggregátorok javítása, ápolása folyamatosan
halad. A felmerülő problémákra hatékony csapatmunkával
reagálunk. Következőnek majd a HA-6570 és Ka-7-tel
folytatódik az ápolási processz, ezt követően jönnek a
klubos egyéb gépek (As�r, Jantar 2B).

Már van időpontunk a szezon nyitására, amit április 15-re
tervezünk egy par�val egybekötve. Természetesen az
időjárás sok mindent felülírhat, de reménykedünk, hogy egy
jó hangulatú bulival tudjuk nyitni ebben az időpontban a
szezont. A programok még szervezés ala� állnak, erről
később tudok majd tájékoztatást adni, de az érdeklődők
már beírhatják a naptárukba, hogy ne maradjanak le róla.

- Versenyekre számíthatunk idén?

- 2023. április 7 és 15 közö� rendezik meg a szlovákiai
Nyitrában a Pribina Kupát. Ez egy nemzetközi
vitorlázórepülő verseny, melyet hagyományosan húsvétkor
tartanak meg. Az Aeroklub Nitra szervezésében idén már
21. alkalommal szállnak magasba a vitorlázórepülők.
Klubunk is képviselte� magát a versenyen, hiszen Mészáros
Máté nevez a versenyre. A 2021-22-es évben a nálunk
megrendeze� Nemze� Bajnokság idén már Kecskéden lesz
megtartva júniusban. De mi semmaradunk program nélkül,
hiszen júniusban Rally Kupa lesz, júliusban I�úsági
teljesítménytábor, augusztusban Nyári repülőtábor és
októberben tartjuk a Célraszálló verseny döntőjét.

- Hogy lehet készülni a versenyre?

- Mondok néhány gyakorla� példát. Kiírunk magunknak egy
távot, amit megpróbálunk teljesíteni még akkor is, ha az
időjárás kétes adatokat mutat a távrepüléshez. Ilyenkor
ismerkedünk az ala�unk elterülő tájjal, amit elő�e, vagy
utána szabadszemmel, a földről is megvizsgálunk, hogy a
terep használható-e egy esetleges terepreszállás esetén.
Alacsony magasságban termikfogás gyakorlással a
terepkiválasztási biztonsági magasság határait igyekszünk
kitolni. Versenygépünk repülési paramétereit teszteljük a
gyakorlatban különböző időjárási viszonyokban. Ezen kívül
tartunk elméle� oktatást is. Legutóbb a 2022-es szegedi
bajnokság versenyelemzését tarto�a meg Tóth Csaba. A
kiértékelésen csapa�ársa Loskay László is jelen volt, így két
versenystratégiába is betekinthe�ünk egyszerre. Az XCSoar
program segítségével napokra lebonto� távokat
tekinthe�ünk meg, és elemezhe�ünk ki. A program
segítségével akár percekre és termikekre lebontva
kiértékelhető egy-egy versenyszám, mely a versenyzőknek
feltárta az esetlegesen javítandó hibákat, ami a jövőbeni
versenypilóták számára nagy segítség volt egy versenyre
való felkészülés szempontjából.

A Dunaferr Repülő Klub idei terveiről Tóth Imrét a klub szakosztályvezetőjét kérdeztük.
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Úgy gondolom lehet valami Kisapostag levegőjében, hogy ilyen szép kort megélnek i� az emberek. Mikor a legutóbbi
köszöntésen voltam, rácsodálkoztam az i� élők korára. Így volt ez Medveczky Imre bácsinál is, aki életkorát
meghazudtolva fogadta az önkormányzat képviseletében Nagy A�la polgármestert, Márkli János alpolgármestert, dr.
Nyikos-Kovács Be�na aljegyzőt, Héringné Edit falugondnokot. Krónikásként az a meg�szteltetés ért, hogy én is o�
lehe�em Imre bácsi 95 éves köszöntőjén.

Imre bácsi 95 éves: Kisapostag legidősebb embereÖSZÖNTO
„K

Imre bácsi bizony letagadhatna a
korából. Szeretnék én ennyi idősen
ilyen jó egészségi állapotban lenni.
Szellemileg és tes�leg is irigylésre
méltó, pedig ő a falu legidősebb
embere. Feleségével, Mária nénivel 69
éve házasok. Két gyermekük van,
Felföldi Jánosné és Medveczky
Magdolna. 3 unokájuk: Elvira, Tímea és
János, és 7 dédunokájuk: Jánoska, Lilla,
Bendegúz, Blanka, Lehelke, Olívia,
Szofika. Szép nagy család le� a
roman�kus kezdetből.

Imre bácsi 1928. január 24-én lá�a
meg a napvilágot, majd 8 évesen
költözö� a szüleivel Dunaegyházáról
Kisapostagra. Átjárt a szomszédba
segédkezni, a telket, állatokat rendezni,
mert a családfenntartó hadifogságban
volt. Ahogy egyre cseperede�, vissza-

visszajárt ladikkal a szülőfalujába
bálozni. De a szerelmet a szomszédban
találta meg. Máriát megszere�e és
örök hűséget fogadtak egymásnak,
annak ellenére, hogy Imre bácsi szülei
eleinte �lto�ák a kapcsolatukat, mert
Mária néni fiatal korában a tehéntejtől
gümőkóros le�. Félte�ék, hogy
egyedül marad, mert Imre bácsi
Édesanyjának a testvére tüdőbajban
halt meg. Még az esküvőjükön sem
voltak o�, de idővel azért megbékéltek,
mikor megszüle�ek az unokák.

Mária néni szerencsére teljesen
meggyógyult és az élet őket igazolta,
hogy egymáshoz valók.

Imre bácsi sohasem ivo� tejet és
tejes dolgokat. A születésnapjára
készíte� torta is teljesen tejmentes – és
természetesen nagyon finom - volt.

Imre bácsi mindig dolgos ember
volt, a család földjén mindig volt
munka, de kenyér és hús is a család
asztalán. Bár a régi időkben ehhez
�tokban kelle� nevelni a disznót és
�tokban éjjel levágni, hogy ne lássa
senki. Különben a hús nagy részét be
kelle� volna szolgáltatni az államnak.
Úgy vágták a disznót, mint Pelikánék a
Tanú című filmben Dezsőt. Mikor a
Termelő Szövetkezet megalakult
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Kisapostagon, akkor az állatokat,
szerszámokat be kelle� szolgáltatni a
TSZ-be. Volt egy nagyon kezes lovuk,
ami szintén a TSZ-be került, de a ló
hazajárt, annyira szere�e a gazdáját.
Imre bácsit hívták ugyan a TSZ-be
dolgozni, de inkább Dunaújvárosba
ment. A Hőközpontban dolgozo�
folyamatos műszakban, mint
karbantartó. Később a Papírgyárba
ment át gépkezelőnek - hogy a földre
több ideje legyen - és onnan is ment
nyugdíjba. Magdolna lányával együ�
dolgoztak a Papírgyárban. Már 33 éve
nyugdíjas, de még a mai napig is
kimegy kapálni a ház mögö� telekre.
Imre bácsi sokat olvas, főleg a
bulvárlapok hírei érdeklik.

Sok nagyon érdekes dolgot hallhat-
tunk a házaspártól. Tudták azt, hogy
Kisapostagon két iskola is volt? Egy az
evangélikusoknak és egy a katolikus-
oknak. Mária néni és Imre bácsi az
evangélikus iskolába jártak, ahol
összevont osztályban tanultak elsőtől a
nyolcadik osztályig. A tanító folyama-
tosan szervezte a kulturális programo-
kat. Komoly színházi darabokat
tanultak meg és ezeket adták elő.
Felnő�ként pedig a kocsma volt a
szórakozás helyszíne, i� élő zenére
táncoltak és mula�ak hétvégén.
Elmondásuk szerint, nagyon jó életük
volt. Imre bácsi a tejmentes életet

tartja a hosszú élet �tkának és azt,
hogy egyszerű, dolgos életet éltek. De a
hosszú élethez szerencse is kell.
Egyszer majdnem elsodorta a Duna,
amikor úszás tudás nélkül akart a vízbe
menni, akkor a barátja beszélte le a
veszélyes műveletről. Máskor
Nagybátyja házában találtak egy
háborús pisztolyt, ami elsőre nem sült
el, csak másodjára. Ha véletlenül rá
irányíto�a volna a barátja a pisztolyt,
ma már nem élne. De szerencsére nem
így történt és megünnepelhe�ük a 95
éves születésnapját.

Nagy élmény volt látni és hallgatni
Imre bácsit és Mária nénit.

Reméljük azt, hogy legközelebb,
két év múlvaMária nénit köszönthetjük
így közösen, 95 éves korában. Imre
bácsi akkor már 97 lesz, onnan pedig
már csak egy kicsi és jön a 100.

Ennek megéréséhez kívánunk jó
egészséget!

Imre bácsi megfigyelése szerint a
föld elmozdulhato� a tengelye
mentén, mert naplementekor a
nap már besüt a nyuga� fekvésű
ablakukon, míg ez korábban nem
volt így.
Bár a nap évente csak kétszer kel
és nyugszik pontosan keleten és
nyugaton (március 21-én a
tavaszi-, és szeptember 23-án, az
őszi napéjegyenlőség idején),
mégis Imre bácsi észrevétele
helyes lehet. A NASA szerint
ugyanis a Föld forgási tengelye a
20. század kezdetétől napjainkig
10 métert vándorolt. Bolygónk
forgástengelyének imbolygása
természetes jelenség ugyan, de
ilyen rövid idő ala� ekkora
változás, több mint figyelemre
méltó, mint Imre bácsi
észrevétele is.

Imre bácsi és a
NASA szerint...
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